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Till: K u l t u r -  o c h  f r i t i d s n ä m n d e n s  o r d f ö r a n d e  S a n d r a  L i n d s t r ö m  

Angående: S t a d e n s  k r a v  p å  ” b a r n o m b u d s m a n  p å  i s e n ”  

 

 

Svenska Konståkningsförbundet (SKF) beslutade den 10 mars 2022, baserat på en extern utredares 

rekommendationer, att Föreningen Solna Konståkning (”Solna K”) vid träning, tävling och 

lägerverksamhet på elitnivå ska ha en barnombudsman på isen (”BO”). Innebörden måste sägas vara 

att de ifrågasatta tränarna inte ska lämnas ensamma med barn och unga i ishallarna. Bakgrunden var 

ett antal anmälningar, konstaterade missförhållanden och upprepade visselblåsningar. 

 

SVT Uppdrag Granskning avslöjade i ett avsnitt den 15 februari 2023 att elitträning, trots detta, 

genomförs av Solna K utan närvaro av BO eftersom de ifrågasatta tränarna känner sig övervakade 

och därför vägrar ha någon BO närvarande. 

 

Liberalerna väckte, den 23 februari 2023, ett nämndinitiativ i kultur- och fritidsnämnden (”KFN”) som 

syftade till att Solna K måste efterleva kravet på BO om föreningen ska ha fortsatt tillgång till stadens 

ishallar och våra skattebetalares pengar. Liberalerna föreslog att kraven skulle gälla med omedelbar 

verkan vid alla träningar, tävlingar och läger som genomförs i de ifrågasatta träningsmiljöerna. 

 

Till vår förvåning röstade det rödgröna styret i stället igenom ett beslut som var en urvattnad version 

av Liberalernas förslag. Flera av de centrala kraven var borttagna. 

 

Nu har vi nåtts av nya alarmerande uppgifter, direkt från den person som av Solna K utsågs att vara 

BO. BO uppger att de ifrågasatta tränarna konsekvent vägrat BO tillträde vid något av alla de 

träningstillfällen då de tränar med åkarna. Inte en enda gång sedan BO utsågs i maj 2022 har 

detta fungerat som det var avsett. Ej heller efter kultur- och fritidsnämndens beslut för snart 6 

veckor sedan. BO-funktionen har döpts om, först till åkarombud och sedan till lagledare. Denna 

lagledare har givits arbetsuppgifter som inte alls är kopplade till de tränare eller till de träningsgrupper 

som avsågs med besluten i SKF och KFN. 

 

Detta gör oss mycket oroliga och är inte acceptabelt. Ungdomar, barn och deras vårdnadshavare 

måste kunna lita på att kommunens politiker agerar när vi nås av den här typen av uppgifter eller när 

en idrottsförening (eller deras tränare) på ett så uppenbart sätt rundar regelverk och beslut som är 

avsedda att säkerställa trygga träningsmiljöer i stadens anläggningar. 

 

Fråga: När kommer kultur- och fritidsnämnden att implementera ett tvingande krav på 

närvaro av ”ombudsman på isen” som villkor vid bokning av istider för den aktuella 

verksamheten enligt ovan? 
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